

# فاطمة جلال عبدالله

أستاذ مشارك القانون المدني، كلية الحقوق، جامعة عين شمس  
مديرة لجنة النشر العلمي  
عضو لجنة الدراسات التشريعية  
عضو لجنة الأخلاقيات  
حاصلة علي جائزة الجامعة التشجيعية للتميز البحثي

## التعليم

- **20 أكتوبر 2014:** دكتوراه في الحقوق كلية الحقوق جامعة عين شمس. الموضوع: حماية حقوق الملكية الفكرية لمؤلفي المصنفات الجماعية والمشاركة.  
**التقدير:** ممتاز مع مرتبة شرف.
- **2010-2011:** درجة الماجستير من كلية الحقوق جامعة عين شمس .  
**2010:** دبلوم في القانون العام بتقدير **جيد جدا**.  
**2011:** دبلوم في القانون الخاص. **التقدير: ممتاز**.
- **يونيو 2009:** التخرج من كلية الحقوق، قسم اللغة الإنجليزية، جامعة عين شمس.  
**التقدير: ممتاز مع مرتبة الشرف.**

## الخبرات المهنية

- **28 نوفمبر 2022- حتى الآن:** أستاذ مشارك في قسم القانون المدني، كلية الحقوق، جامعة عين شمس.
- **نوفمبر 2015 - 27 نوفمبر 2022:** مدرس في قسم القانون المدني، كلية الحقوق، جامعة عين شمس.
- **التدريس في كلية الحقوق بشعبها الثلاث وكذلك الانتداب الداخلي بالكليات والمراكز التعليمية المختلفة بجامعة عين شمس للتدريس باللغتين العربية والإنجليزية.**
- **أكتوبر 2021 - الآن:** انتداب جزئي، كلية القانون، جامعة بدر (BUC).
- **فبراير 2020 – مايو 2023:** انتداب جزئي، كلية القانون، الجامعة البريطانية. (BUE)
- **سبتمبر 2018 - مايو 2021:** انتداب جزئي بكليتي الدراسات الإسلامية (شريعة وقانون) والتجارة بجامعة الأزهر.
- **فبراير 2016 - مايو 2018:** انتداب جزئي في الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا (AAST)، فرع القرية الذكية لكلا من البرنامج الاعتيادي وبرنامج كريف.
- **أكتوبر 2009- أكتوبر 2015:** معيد، مدرس مساعد بقسم القانون المدني بكلية الحقوق جامعة عين شمس.

## الكتب والمقالات:

### أ- أبحاث:

- خصوصية التعويض عن الأخطاء الربحية في النظام القانوني الأنجلو أمريكي. مجلة الدراسات القانونية والاقتصادية صادرة عن جامعة السادات كلية الحقوق، مقبول للنشر في عدد ديسمبر 2024.
- الحماية المدنية من الممارسات الاحتكارية الضارة بالمنافسة. دراسة مقارنة بالنظام الانجلو أمريكي. مجلة الدراسات القانونية والاقتصادية صادرة عن جامعة السادات كلية مقبول للنشر في عدد مارس 2023.
- بطلان العقد لاختلال التوازن المحجف كأثر لعدم تكافؤ المتعاقدين - بين الإقرار في النظام الأنجلو أمريكي وإمكانية التطبيق في القانون المصري. مجلة البحوث الفقهية والقانونية صادرة عن جامعة الأزهر، كلية الشريعة والقانون، أكتوبر لعام 2022.

العنوان: فيلا 360 مستثمرين  
جنوبي، التجمع الخامس، القاهرة،  
مصر.

رقم الهاتف:

+201124229621

البريد الإلكتروني:

[dr.fatmagalal.law@law.asu.edu.eg](mailto:dr.fatmagalal.law@law.asu.edu.eg)

- دور الوسائل غير الاعتيادية في حماية المستهلك. مجلة البحوث الفقهية والقانونية الصادرة عن جامعة الأزهر، كلية الشريعة والقانون، إبريل لعام 2022.

- دراسة تحليلية لإشكاليات حق الضمان وفقا للقانون 115 لسنة 2015 مقارنة بقانون اليونسترال النموذجي للمعاملات المضمونة، المجلة القانونية، صادرة عن جامعة القاهرة كلية الحقوق فرع الخرطوم، فبراير 2022.

- تطور المسؤولية المدنية للجراح عن الجراحات الحديثة (الجراحات الروبوتية). دراسة مقارنة بالنظام الانجلو امريكي. ضمن أعمال مؤتمر القانون والتكنولوجيا. كلية الحقوق جامعة عين شمس- ديسمبر 2017.

### ب- كتب دراسية باللغة الإنجليزية :

- مصادر الالتزامات وفقا للقانون المصري: المصادر الإرادية وغير الإرادية للالتزام، دراسة مقارنة بمصادر الالتزام في النظام الأنجلو أمريكي.  
- مدخل إلى القانون: الجزء الأول: نظرية القانون.  
- أساسيات القانون: مخصص لطلاب التجارة وإدارة الأعمال. يشمل المبادئ الأساسية لنظريات القانون والحقوق والالتزامات ونظرية العقد وتطبيقها على عقد البيع والعمل.  
- الأحكام العامة لقانوني العمل والتأمينات الاجتماعية في مصر.

### الجوائز

- 26 يونيو 2023: حاصلة علي جائز جامعة عين شمس التشجيعية للتميز البحثي.

### الأنشطة الإضافية

- أكتوبر 2018- فبراير 2019: تدريب فريق جامعة الأزهر المؤهل للمشاركة في مسابقة المحكمة السورية التابعة لجامعة اكسفورد.

- نوفمبر 2016 :منحة من الولايات المتحدة الأمريكية لتبادل الخبرات بين المحاضرين والأساتذة في كليات الحقوق في بوسطن و هارفارد حول منهجيات البحث القانوني وطرق التعلم التجريبي مثل المحاكم السورية والعيادات القانونية.

- فبراير 2015- أبريل 2015: تدريب فريق عين شمس (الفريق الفائزة) للمشاركة في مسابقة المحكمة السورية التابعة لرابطة المحامين الأمريكية: ABA صياغة المذكرات القانونية.

-نوفمبر 2014 -يناير 2014 :محاضر في العيادة القانونية بجامعة عين شمس ، تدريس التحليل القانوني ، الكتابة القانونية ، مقابلة العملاء ومهارات البحث.

### الكورسات:

- 4 - 5 ديسمبر 2022: أربع ورش عمل من متصلة حول النشر الدولي في مجال القانون مقدمة من دار نشر Elsevier.

- العديد من دورات بمرکز ضمان الجودة والاعتماد بجامعة عين شمس.

- أكتوبر 2014 :تدريب المدربين على مهارات العيادة القانونية المكثفة من قبل رابطة المحامين الأمريكية. بما في ذلك التحليل القانوني والكتابة القانونية ومقابلة العميل وإدارة العيادة القانونية.

- مارس 2014: الحصول على شهادة إجازة اللغة الانجليزية الجامعية TOEFL

- فبراير 2014 :تدريب المدربين حول عرض الإشكاليات القانونية والتحليل القانوني من قبل رابطة المحامين الأمريكية.

- العديد من الدورات المكثفة في مؤسسة تطوير مهارات أعضاء هيئة التدريس.

- أكتوبر 2008- أغسطس 2009: دبلوم تحليل البيانات EDU Egypt باللغة الإنجليزية المقدم من وزارة التعليم العالي و Infosys لدراسة متعمقة حول كيفية تحليل البيانات واستخدام الأساليب التكنولوجية، وأوجه الاستفادة المختلفة منها.

# Fatma Galal Abdullah

Associate professor of Civil Law, Faculty of Law, Ain shams University  
Director of Scientific Publication Committee  
Member of legislative studies committee  
Member of ethics committee.  
Recipient Ain Shams university award for research Excellence

## Work Experience

### **28 November 2022 – Present**

Associate Professor, Civil Law department, Faculty of Law, Ain Shams University.

### **November 2015–27 November 2022**

Lecturer, civil law department, faculty of law, Ain shams university.  
Teaching in English and Arabic in Faculty of Law, with its three sections, and delegated in the various faculties and educational centers at Ain Shams University.

### **October 2021 - Present**

Part time Delegated lecturer, faculty of law, Badr university (BUC).

### **February 2020- may 2023**

Part time Delegated lecturer, faculty of law, British university (BUE).

### **September 2018- June 2021**

Part time delegated lecturer, faculty of Islamic studies (faculty of law), and faculty of commerce, El Azhar university.

### **February 2016 – February 2018**

Part time delegated lecturer, Arab Academy for Science & Technology (AAST), Smart Village branch for both regular business program and Cardiff program.

### **October 2009- October 2015**

Teaching assistant at civil law department, faculty of law, Ain Shams University.

## Education

### **20 October 2014**

PHD in law, faculty of law Ain shams university. Grade: excellent with honor degree. Subject: Protection of intellectual property Rights of authors of collective and joint works.

### **2010-2011**

Master's degree from faculty of law Ain shams university:  
- Diploma in public law. Grade: Very good.  
- Diploma in private law. Grade: Excellent.

### **May 2009**

Graduated from faculty of Law, English section, Ain shams University.



Villa no.360, south investors, Fifth settlement, New Cairo., Cairo [Egypt]



+201124229621.



dr.fatmagalal.law@law.asu.edu.eg

Grade: Excellent with honor degree.

## Research Publications

### Academic Publications:

- Distinctive rules of compensation for profitable torts in the Anglo-American legal system, Journal of Legal and Economic Studies, approved to be published in December 2024.
- Civil protection from antitrust act, comparative study, Journal of Legal and Economic Studies, approved to be published in March 2023.
- Annulment of contract due to unconscionability, journal of Jurisprudence and Legal Research, October 2022.
- The role of unusual means in consumer protection, Journal of Jurisprudence and Legal Research, April 2022.
- An analytical study for the Egyptian chattel mortgage according to law no. 115 of 2015, Compared to UNCITRAL model law for secured transaction, The Legal Journal, February 2022.
- Development of civil liability for modern surgeries (robotic surgeries), comparative study, and Technology Conference. Faculty of Law, Ain Shams University, December 2017.

### Textbooks in English:

- Sources of obligations according to the Egyptian law: both voluntary and involuntary sources of obligation.
- Introduction to law: Part one: Theory of law.
- Fundamentals of law: dedicated for IT, business, and marketing students.
- General regulation of Labor law and social securities in Egypt.

## Awards

- **26 June 2023:** Received Ain Shams University, award for research Excellence.

## Extracurricular Activities

- **October 2018- February 2019:** Training El Azhar university team to participate in Oxford moot court.
- **November 2016:** USA scholarship to exchange experience between Egyptian lecturer and professors at Boston and Harvard law schools about methodologies of legal research and experiential learning methods such as moot court and legal clinics.
- **February 2015- April 2015:** Training AinShams team (the winning team) to participate in ABA moot court (memorandum drafting).
- **November 2014- January 2014:** Lecturer, Ain shams university's legal clinic: teaching legal analysis, Legal writing (drafting legal opinion), and Client interviewing skills and research skills.

## Courses:

- Four workshops about international publication in law field presented by Elsevier.
- multiple Intensive courses at the Quality and Accreditation Center, Ain Shams University.
- May 2021: program design criteria in programs accreditation system.
- May 2021: Self-study, college annual report, and improvement plans.
- August 2016: Course in standards of educational programs (Quality system).
- May 2015: E-learning course at E-learning center, Ain Shams University.
- October 2014: TOT legal clinic intensive legal at the American bar association. Including legal analysis, legal writing, client interviewing, and management of legal clinic.
- March 2014: TOEFL.
- February 2014 TOT course: presenting legal issues and their analysis at the American bar association.
- multiple Intensive courses at institution of developing skills of teaching staff Ain shams University
- October 2008- August 2009: EDU Egypt data analysis diploma in English provided by the ministry of high education and Infosys